
Ρήµατα σε -ίζω

Τα ρήµατα που τελειώνουν σε – ίζω, γράφονται µε γιώτα (-ι).
π.χ. τριγυρίζω, ποτίζω, ζωγραφίζω, καθαρίζω, ξυρίζω, µαυρίζω κλπ.

ΠΡΟΣΟΧΗ ΕΞΑΙΡΟΥΝΤΑΙ:
δανείζω, αθροίζω, πρήζω, πήζω, δακρύζω, αναβλύζω, κελαρύζω, συγχύζω, σφύζω

κατακλύζω, γογγύζω

Τα ρήµατα που τελειώνουν σε –ίζω διατηρούν το ι σε όλες τις λέξεις της ίδιας οικογένειας.
π.χ. σκαλίζω – σκάλισµα – σκαλιστήρι

Ασκήσεις

1. Να σχηματίσεις από τις παρακάτω λέξεις ρήματα παράγωγα µε την κατάληξη –ίζω.

α) δώρο……………………………………………
β) καληνύχτα ……………………………………………
γ) φροντίδα ……………………………………………
δ) φως ……………………………………………
ε) αντίκρυ ……………………………………………
στ) ελπίδα ……………………………………………

2. Συμπλήρωσε τα κενά.

χαρ__ζω  αθρ__ζω σκουπ__ζω

δακρ__ζω ελπ__ζω πρ__ζω

αρμεν__ζω ζαλ__ζω ζωγραφ__ζω

ρυθμ__ζω  ζωγραφ__ζω δαν__ζω

γογγ__ζω καθαρ__ζω κελαρ__ζω


